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Ministrul Economiei: Dorim abrogarea OUG 114 care a produs mari disensiuni în

piata. O sa vedem raspunsul Comisiei Europene

Subventionarea pretului platit de toata populatia României la energie si gaze trebuie sa înceteze si sa

continue sa primeasca ajutoare doar cei care au cu adevarat nevoie, a declarat, miercuri, ministrul

Economiei Energiei si Mediului de Afaceri, Virgil Popescu, la preluarea mandatului.

"Dorim abrogarea OUG 114 care a produs mari disensiuni în piata. O sa vedem raspunsul Comisiei Europene la

calendarul propus si în functie de acest lucru vom lua în calcul perioada de tranzitie", a spus Popescu.

Calendarul propus de autoritatile române prevede liberalizarea în etape a pietelor de energie electrica si de gaze,

pâna la 1 aprilie 2021 în cazul gazelor si 1 iulie 2021, pentru piata de electricitate.

"Abrogarea 114 cu tranzitie, odata cu definirea consumatorului vulnerabil. Trebuie ca subventia sa se duca catre

acei oameni care au nevoie. Practic, în acest moment, întreaga populatie a României este subventionata, însa acest

lucru trebuie sa se opreasca. Doar oamenii care au nevoie trebuie ajutati si de aceea acest concept al

consumatorului vulnerabil", a adaugat Popescu.

El a precizat ca acest lucru se va face în colaborare cu Ministerul Muncii si cu Ministerul Lucrarilor Publice si

Administratiei.

Întrebat de jurnalisti care este situatia stocurilor de gaze pentru iarna, Popescu a aratat ca acestea sunt la capacitate

maxima, însa problema este ca nu putem extrage atâtea gaze din depozite cât sa acopere vârful de consum din

iarna.

"Nu trebuie sa ne îmbatam cu apa rece ca avem stocate gaze la nivelul maxim. Din pacate, ne lipseste capacitatea

de extractie astfel încât sa asiguram vârful de frig. Aceasta deoarece Romgaz nu a facut investitiile necesare care

sa duca la cresterea capacitatii de extractie de gaze din depozite. O sa ma asigur ca Romgaz va face acest lucru", a

subliniat ministrul.

Totodata, el a sustinut ca si stocurile de carbune sunt în grafic, însa vrea sa se convinga de acest lucru pe teren.
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